



Representative Office of Japan to the P.A.

VIP 2 Center, 3rd floor, Al-Bireh - Ramallah

Tel. 02-2413120/1 Fax. 02-2413123

www.ps.emb-japan.go.jp

PRESS RELEASE

5 September, 2012

Japan Supports Salfeet Municipality to Rehabilitate and Extend the Electric Network in Salfeet City

Today, on 5th September, 2012, the signing ceremony of the grant contract of the project for "Rehabilitation and Extension of the Electric Network in the Salfeet City" was held in the Representative Office of Japan to the PA in Ramallah. The contract was signed by Mr. Junya Matsuura, Ambassador for the Palestinian Affairs and the Representative of Japan to the PA, and Mr. Tahseen Abu Salima, Mayor of Salfeet Municipality, with the presence of Dr. Estephan Salameh, Special Advisor to the Minister of State and Head of Aid Management and Coordination Directorate in MoPAD . The amount of the project funded by the Government of Japan through the Japan's Grant Assistance for Grassroots Human Security Projects (GGP) is USD 95,540.

This project aims to rehabilitate total 1,600 meters of the old electric wires and extend total of 2,400 meters of new electric wires. The existing inappropriate connections and wires will be replaced with new cables. The existing electric network will be extended to the districts which currently have no official electricity supply. This project will benefit about 1,000 people as direct beneficiary and 12,000 as indirect beneficiary.

Mr. Matsuura in his speech emphasized Japan's firm commitment of supporting Palestinian people from human security perspective as well as the importance of implementing social and economic development projects needed for Palestinian communities.

Since 1993, Japan has provided more than \$1.25 billion to Palestinians, including its assistance through GGP to more than 320 projects with its total amount of about \$23 million. GGP projects have been formulated in collaboration with the Palestinian Authority through MoPAD since 2010.

-END-

Representative Office of Japan to the P.A.

VIP 2 Center, 3rd floor, Al-Bireh - Ramallah

Tel. 02-2413120/1 Fax. 02-2413123

www.ps.emb-japan.go.jp



Representative of Japan, Mr. Junya Matsuura in the middle, Dr. Estephan Salameh from MoPAD to the left and Mr. Tahseen Abu Salima, Mayor of Salfet to the right

During the signing ceremony of the grant contract for Salfet project

Representative Office of Japan to the P.A.

VIP 2 Center, 3rd floor, Al-Bireh - Ramallah

Tel. 02-2413120/1 Fax. 02-2413123

www.ps.emb-japan.go.jp

2012/9/5

بيان صحفي

اليابان تدعم بلدية سلفيت لاعادة تأهيل وتمديد شبكة الكهرباء في مدينة سلفيت

اليوم، الخامس من أيلول 2012، تم توقيع عقد المنحة لمشروع اعادة تأهيل وتمديد شبكة الكهرباء في مدينة سلفيت في مكتب ممثلية اليابان لدى السلطة الفلسطينية. وقع العقد كلا من السيد جونيا ماتسورا، سفير الشؤون الفلسطينية وممثل اليابان لدى السلطة الفلسطينية والسيد تحسين سليمة، رئيس بلدية سلفيت، بحضور الدكتور استيفان سلامة، المستشار الخاص لوزير الدولة لشؤون التخطيط ومسؤول إدارة وتنسيق المساعدات في وزارة التخطيط. بلغت قيمة المشروع الممول من حكومة اليابان تحت اطار منح المساعدات اليابانية للمشاريع الأهلية والأمن الانساني 95,540 دولار.

يهدف هذا المشروع الى اعادة تأهيل 1600 متر من خطوط الشبكة الكهربائية القديمة وتمديد 2400 متر من خطوط جديدة لشبكة الكهرباء. سيتم استبدال الخطوط والوصلات الكهربائية العشوائية والمخالفة بكوابل رسمية جديدة. وسيتم توسعة الشبكة الحالية لتغطي المناطق التي لا تصلها الكهرباء بشكل رسمي. هذا المشروع سيخدم حوالي 1000 شخص بشكل مباشر و 12000 شخص بشكل غير مباشر.

وأعرب السيد ماتسورا في كلمته عن عزم حكومة اليابان بدعم الشعب الفلسطيني من منظور الأمن الإنساني، وأكد على أهمية تنفيذ المشاريع التنموية الاقتصادية والاجتماعية والتي تحتاجها المجتمعات الفلسطينية.

منذ عام 1993، قدمت اليابان أكثر من 1.25 مليار دولار للفلسطينيين، من ضمنها منح المشاريع الأهلية والأمن الانساني لأكثر من 320 مشروع بلغت قيمتهم الاجمالية ما يقارب من 23 مليون دولار. ومنذ عام 2010، بدأت صياغة المشاريع الأهلية والأمن الإنساني بالتعاون مع السلطة الفلسطينية من خلال وزارة التخطيط والتنمية الادارية.